
Tiivistelmä  

Vuonna 2005 julkaistiin sopimus, 

jossa on suuntaa-antavia ohjeita kestävälle kulttuuriperintötyölle. 

Sopimusta kutsutaan Faron sopimukseksi. 

 

Vuonna 2014 Museovirasto ja Kotiseutuliitto selvittivät, 

mitä Faron sopimus tarkoittaa Suomelle 

ja pitäisikö Suomen hyväksyä tämä sopimus.   

Samalla ne selvittivät, mitä toiveita  

ihmisillä on kulttuuriperinnön käytöstä.  

Selvityksen loppuraportissa kerrotaan,  

mitä Suomen liittyminen Faron sopimukseen voi tarkoittaa.  

 

Selvitys suosittelee,  

että Suomi hyväksyy Faron sopimuksen. 

 

Mitä on kulttuuriperintö  

ja kulttuuriperintötyö? 

 

Kulttuuriperintö tarkoittaa asioita, 

jotka periytyvät menneisyydestä. 

Kulttuuriperintöä ovat esimerkiksi 

tarinat, laulut, rakennukset ja kylämaisemat. 

Kulttuuriperintötyö on kulttuuriperinnön  

hoitamista ja käyttöä. 

 

Kulttuuriperintö kuuluu ihmisoikeuksiin. 

Faron sopimus tukee kaikkien ihmisten oikeutta omaan kulttuuriperintöön. 

 

Sopimuksen tavoitteena on,  

että ihmiset keskustelevat, 



mitä kulttuuriperintöön kuuluu, 

mikä on sen merkitys 

sekä miten sitä käytetään. 

Ihmiset arvostavat omaa kulttuuriperintöään, 

mutta hyväksyvät myös erilaiset kulttuuriperinnöt, 

esimerkiksi maahanmuuttajien kulttuuriperinnön. 

 

Lisäksi Faron sopimus antaa uusia ajatuksia siitä,  

miten kulttuuriperintöä tulee hoitaa  

ja miten kaikki voivat käyttää sitä. 

Kulttuuriperinnön käytön tulee tapahtua 

kestävän kehityksen periaatteiden mukaan. 

 

Tavoitteena on, että vuonna 2020 

monet ihmiset osallistuvat kulttuuriperintötyöhön 

ja käyttävät kulttuuriperintöä. 

Samalla he suojelevat sitä niin, 

että se säilyy lapsille ja lapsenlapsille.  

Kulttuuriperintötyössä on mukana 

useita toimijoita, myös valtio. 

 


